
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’αριθ.16/97 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 511/97 

                                                                            Π ε ρ ί λ η ψ η 
«Απόρριψη σχεδίου  προγραμματικής σύμβασης 
μεταξύ Δήμου, Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας 
και της Περιφέρειας Κ.Μακεδονίας». 

 
       Σήμερα  29 Σεπτεμβρίου του έτους 1997 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 47,  ύστερα από την 
με   ημερομηνία 25-9-1997 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ 
όλους τους συμβούλους και παρέδρους σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του 
ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 25  μελών βρέθηκαν παρόντα  15  μέλη. 
 

    Παρόντες                                      Aπόντες                           Παρόντες  
Πάρεδροι 

1. Κ.  Ασλάνογλου Κ. Κόλβατζης            -------- 
2. Ι. Κουρουζίδης Δ. Αδάμου  
3. Μ. Ποτουρίδης Θ. Τέτος  
4. Κ. Βαφείδης Π. Καρασαββίδου   
5. Α. Δελαβερίδης Α. Μαρκούλης  
6. Ε. Λελεκάκης Χ. Παπαγεωργίου  
7. Κ. Πουλασουχίδης Φ. Γαλανούδη-Τσανάκα Απόντες Πάρεδροι 
8. Κ. Γκαβαϊσές B. Tσίλης Γ.Μπαλτζής 

      9. Α. Καραντουμάνης Γ. Χιονίδης Λ.Χατζηγεωργίου 
    10. Λ. Τάκης Π. Αγαθαγγελίδης Θ.Δεμερτζής 
    11. Ε. Παναγιωτίδης    

12. Ο. Σιδηρόπουλος  
13. Ε. Σοφιανίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’αριθ. 
14. Δ. Ζαμάνης 497/97 απόφ. αποχώρησε ο  κ.Ο. Σιδηρόπουλος. 
15. Μ. Αδαλόγλου Κατά   τη   συζήτηση  της  υπ’ αριθ. 504/97 απόφ. 

αποχώρησε ο κ. Μ.Αδαλόγλου. 
   Κατά τη  συζήτηση της  υπ’ αριθ.    507/97 απόφ. 
   αποχώρησε ο κ. Δ.Ζαμάνης. 
   Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 509/97 απόφ. 

αποχώρησε ο κ. Ι. Κουρουζίδης. 
 



 Στη συνέχεια  ο πρόεδρος εισηγούμενος το 7ο θέμα της ημερήσιας διάταξης  
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 17-9-97 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: Σας γνωρίζουμε ότι σύμφωνα με τις διατάξεις της παρ. 8 του 
άρθρου 9 του Ν.2503/97 οι λεπτομέρειες και οι όροι επιχορήγησης των Κρατικών 
Παιδικών Σταθμών που μεταβιβάστηκαν στους ΟΤΑ καθορίζονται με 
προγραμματική σύμβαση που υπογράφεται μεταξύ του Υπουργείου Υγείας και 
Πρόνοιας, του Δήμου και της Περιφέρειας. 
 Υστερα από τα παραπάνω σας διαβιβάζουμε σχέδιο προγραμματικής 
σύμβασης και παρακαλούμε για την έγκρισή της, σύμφωνα με τις διατάξεις του 
άρθρου 35 του ΔΚΚ. 
 Και κάλεσε το Συμβούλιο ν’ αποφασίσει  σχετικά. 
 Ποτουρίδης :Το ΔΣ είναι από τα πρώτα που αποφάσισαν ν’αναλάβουν τη 
λειτουργία αυτών των Παιδικών  Σταθμών (Π.Σ.) όταν αυτό μας προτάθηκε από τα 
αρμόδια υπουργεία. Η συνεργασία και οι σχέσεις μας σ’ αυτό το  διάστημα ήταν 
άριστες. Ομως η προγραμματική σύμβαση που έρχεται έχει δύο όρους που κατά τη 
δική μου εκτίμηση δεν συμφέρουν το Δήμο και το ΔΣ. Γι’ αυτό προτείνω 
ν’απαλλειφθούν. 
 Στο αρ. 3, παρ. 3  αναφέρεται  το εξής: «Κάθε έκτακτο ποσό για τη 
λειτουργία του Π.Σ.  καλείται να τα καταβάλλει ο Δήμος». Ας πούμε ότι θα μπορεί 
να γίνει ένας σωστός  προϋπολογισμός και να μην υπάρχουν έκτακτα ποσά ή κι’ αν 
υπάρχουν μπορεί να είναι μικρά. Ομως στην παρ. 5 του ίδιου άρθρου αναφέρεται : 
«Ο Δήμος υποχρεούται να καταβάλλει τους μισθούς του προσωπικού που τυχόν 
προσλάβει για τους σταθμούς πέραν των ήδη υπηρετούντων». Γνωρίζετε ότι οι Π.Σ. 
έχουν  βασικές ελλείψεις σε προσωπικό και αυτές προήλθαν σε μετακινήσεις που 
έγιναν χωρίς να μας ρωτήσουν, διότι το Υπουργείο Υγείας διατηρεί ακόμη την 
εργασιακή σχέση με το προσωπικό. 
 Καταλαβαίνετε ότι ο Δήμος, αν  υπογραφεί αυτή η σύμβαση, πρέπει να 
προβεί σε προσλήψεις που το κόστος αυτών θα είναι μεγάλο. Επίσης μετά από λίγα 
χρόνια θ’ αναλάβουμε πλήρως όλο το κόστος ενώ η πολιτεία θα συνεχίζει να 
εισπράττει τα έσοδα που απευθύνονται γι’ αυτούς τους σταθμούς χωρίς να τ’αποδίδει 
προς τους Δήμους. 
 Προσωπική μου εκτίμηση είναι να μην υπογράψουμε τη σύμβαση μ’ αυτούς 
τους όρους γιατί σε λίγα χρόνια δεν θα μπορούμε ν’ανταπεξέλθουμε οικονομικά. 
 Πρόεδρος :Από που προκύπτει ότι τα έσοδα από τους Π.Σ. θα πηγαίνουν στο 
κράτος; 
 Ποτουρίδης :Τα έσοδα των ΠΣ προέρχονται από δύο πηγές. Η μία είναι η 
επιχορήγηση του Υπουργείου  Υγείας, μέσω της ΝΑ και η άλλη από τα τροφεία. 
Αυτά ενσωματώνονται στον προϋπ/σμό, ο οποίος υποβάλλεται στο υπουργείο. Το 
ποσό της επιχορήγησης, στη σύμβαση, είναι ανοικτό και θα δίνει το Υπουργείο όσα 
χρειάζεται για να λειτουργεί ο σταθμός. Αυτό κάνει και σήμερα. 
 Γκαβαϊσές : Μπορούμε ν’ απαλλείψουμε εμείς τον όρο;. Στέλνοντας τη 
σύμβαση χωρίς αυτόν τον όρο, υπογράφεται η σύμβαση, ή όχι; 
 Δελαβερίδης :Αν υπογραφεί η σύμβαση τι μέλλει γενέσθαι; 
 Ποτουρίδης :Θέλω να πιστεύω ότι η ίδια στάση θα υπάρξει και από τα άλλα  
ΔΣ. Θα μπορούσαμε να το κοινοποιήσουμε στην ΤΕΔΚ ή να το γνωρίσουμε στο 
υπουργείο και να μας πουν τι θα γίνει. 
 Καλογερίδου-Τζίκα, εκπρόσωπος εργαζομένων των Π.Σ.:Είμαι αναπληρώτρια 
γραμματέας του συλλόγου. Οπως έχουν τα πράγματα νομίζω ότι είναι καλύτερα να  
μείνουμε στο Υπουργείο. Απ’ ότι βλέπω για σχολεία κλπ. που έχουν έρθει στο Δήμο 



είναι δύσκολα τα πράγματα. Εμείς παλαιότερα είχαμε χρήματα. Απ’ τη στιγμή όμως 
που μας έδωσαν στο Δήμο αρχίσαμε ν’ αντιμετωπίζουμε προβλήματα, παρά τις 
προσπάθειες που καταβάλλει. 
 Δήμαρχος :Δεν  καταλαβαίνω γιατί θέλετε να πάτε στο υπουργείο. Τα 
χρήματα που παίρνετε έρχονται από το υπουργείο και τα διαχειρίζεστε εσείς. Ποιός 
είναι λοιπόν ο λόγος; 
 Καλογερίδου :Δεν ξέρω πως γίνεται αλλά τώρα έρχονται πιο αργά τα χρήματα 
λειτουργίας και μισθοδοσίας. Δεν κατηγορώ το Δήμο. 
 Κουρουζίδης :Εμείς το βλέπουμε το θέμα από την οικονομική του πλευρά. 
Απ’ ότι μας αναφέρεται από την εκπρόσωπο των εργαζομένων φάνηκε ότι μετά την 
μεταφορά των ΠΣ στο Δήμο αυτοί δεν πληρώνονται ή ότι υπάρχουν προβλήματα και 
αυτά οφείλονται από το Δήμο. Τέτοιο ζήτημα δεν έχει ακουστεί ποτέ από κανέναν. 
Προβλήματα υπήρχαν και θα υπάρχουν. Μην αφεθεί  να βγεί προς τα έξω ότι μετά 
την μεταφορά των ΠΣ στους Δήμους δεν πληρώνονται οι εργαζόμενοι ή ότι ήταν 
χάλια και γίναν χειρότερα. Υπάρχουν τα δ/κά συμβούλια  στα οποία μετέχουμε και 
δεν έχουν ακουστεί αυτά  ούτε από τη συμπολίτευση ούτε από την αντιπολίτευση. 
 Να συμπληρώσω ότι οποιαδήποτε συνδικαλιστική αλλαγή που προήλθε από 
το νόμο δεν αφορά το Δήμο. 
 Πρόεδρος :Κα Καλογερίδου άλλος είναι ο προβληματισμός που υπάρχει στην 
αίθουσα κι’ άλλα είναι αυτά που έχουν σχέση μ’ εσάς, με το μέλλον σας. 
 Καλογερίδου:Δεν έχουμε πρόβλημα με το Δήμο. Συνεργαζόμαστε άψογα. θα 
μπορεί ο Δήμος ν’ ανταπεξέλθει; 
 Πουλασουχίδης :Από το 1995 υπήρχε όρος μέσα στο νόμο ότι   το προσωπικό 
που θα προσληφθεί θα μισθοδοτείται από το Δήμο και θα είναι δημοτικοί υπάλληλοι. 
Φοβόμαστε  την φερεγγυότητα του κράτους μήπως αύριο, στα πλαίσια περικοπών, 
ενδεχομένως σταματήσει η επιχορήγηση. Αυτή τη στιγμή είναι 6 ΠΣ και υπάρχει 
πρόβλημα. Υπάρχει μία αρνητική στάση των  εργαζομένων   νηπιαγωγών για να 
ενταχθούν στο Δήμο για δύο λόγους. Ο πρώτος διότι θα έχουν ωράριο των δημ. 
υπαλλήλων. Αυτό σημαίνει κομένες  οι διακοπές του Πάσχα και των Χριστουγέννων 
και θα λειτουργούν σε ετήσια βάση πλην ενός μηνός το καλοκαίρι. Ο άλλος λόγος 
είναι η κατάργηση της 11ήμερης άδειας στο προσωπικό αυτό. Στον Γ΄Π.Σ. είχαμε 
συζήτηση γύρω απ’ αυτά τα θέματα. Δεν το βλέπαν αρνητικά. Η διαφορά τους είναι 
ότι παίρνουν το επίδομα των 15 χιλ. και χάνουν τις επί πλέον μέρες των διακοπών 
και τις 11 μέρες που προβλέπονται από τη νομοθεσία του υπουργείου Υγείας. 
 Εμείς ως Δήμος οφείλουμε να δεχθούμε τους Π.Σ., αυτή είναι η κοινωνική 
παρέμβαση του Δήμου στην πόλη. Οφείλουμε να δεχθούμε. Το κράτος θα σεβαστεί 
τις υποχρεώσεις του και θα συνεχίσει τις επιχορηγήσεις. Οφείλουμε κάποια 
προβλήματα που προκύπτουν στην πράξη, σχετικά με την επάρκεια του προσωπικού, 
να τα λύσουμε με τη δυνατότητα που θα έχουμε για να ρυθμίσουμε τις ανάγκες τους 
με το προσωπικό που έχουμε. Αν δεν καλύπτονται να προσλάβουμε κάποιο 
προσωπικό για να καλύψουμε τις ανάγκες. 
 Πρέπει να υπογράψουμε την προγραμματική σύμβαση. Με τους άλλους ΟΤΑ 
συνδικαλιστικά να πιέσουμε το υπουργείο, να δεσμευθεί για τις επιχορηγήσεις που 
θα δίνει. Δεν υπάρχει νούμερο στην προγραμματική σύμβαση διότι είναι για κάθε ΠΣ 
διαφορετικό. 
 Παναγιωτίδης :Φωνάζουμε για αποκέντρωση  και εξουσίες και τώρα 
αρνούμαστε στους Π.Σ. που είναι ένας θεσμός που ουσιαστικά πρέπει να έχει ο 
Δήμος. Είχα την αίσθηση ότι τα έξοδα θα τα είχε το υπουργείο και ότι ο Δήμος θα 
είχε την πολιτική δ/νση του ΠΣ. Βλέπω όμως τώρα ότι μπαίνουν κάποια άλλα 



πράγματα. Μία σωστή πολιτεία  όταν δίνει αρμοδιότητες διοικητικές δίνει και 
οικονομικές για ν’αντιμετωπίσουν οι φορείς τα προβλήματα αυτά. 
 Θα πρέπει ο Δήμος να μην υπογράψει αυτή τη σύμβαση. Να στείλει μία 
συνολική πρόταση των οικονομικών τους αναγκών και ν’απαντήσει το υπουργείο. 
Ετσι θα δούμε αν ο σκοπός είναι η φορολόγηση των δημοτών, προκειμένου ν’ 
ανταπεξέλθει ο Δήμος στα έσοδα ή να συμμετέχει το κράτος στον κοινωνικό χώρο 
με δικά του κονδύλια. 
 Τάκης : Συμφωνώ με την άποψη του κ. Ποτουρίδη. Σε μία 5ετία ο Δήμος δεν 
θα μπορεί ν’ ανταπεξέλθει οικονομικά. Θ’ αναγκαστεί έτσι ν’ ανεβάσει τα  τροφία 
και να φτάσει στο επίπεδο των ιδιωτικών Π.Σ. Οι εργαζόμενοι δεν γνωρίζουν το 
μέλλον τους. Αν ξέραμε ότι δεν θα αλλάξει το εργασιακό τους καθεστώς δεν θα 
είχαμε πρόβλημα. Από κει ξεκινάει το θέμα. 
 Πρόεδρος :Υπάρχουν δύο προτάσεις. Η μία του κ. Πουλασουχίδη να 
υπογράψουμε την προγραμματική σύμβαση και να επιδιώξουμε το ξεκαθάρισμα 
αυτών των σχέσεων με την περιφέρεια ως αυτόνομη οργανική μονάδα πλέον και η 
άλλη του κ. Ποτουρίδη για να μην υπογράψουμε τη σύμβαση και να διεκδικήσουμε 
το ξεκαθάρισμα του τι θα συμβεί στο μέλλον σχετικά με το νέο προσωπικό. 
 Επί της προτάσεως του κ.  Πουλασουχίδη, ποιοί ψηφίζουν; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 2 σύμβουλοι: 
Κ.Ασλάνογλου, Κ. Πουλασουχίδης. 
 Πρόεδρος :Επί της προτάσεως του κ. Ποτουρίδη, ποιοί ψηφίζουν; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 9 σύμβουλοι: 
Μ.Ποτουρίδης, Κ. Βαφείδης, Α.Δελαβερίδης, Ε.Λελεκάκης, Κ.Γκαβαϊσές, 
Α.Καραντουμάνης, Λ.Τάκης, Ε.Παναγιωτίδης, Ε.Σοφιανίδης. 
 Το ΔΣ μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.-Το από 17-9-97 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.-Το συνημμένο σχέδιο προγραμματικής σύμβασης. 
3.-Τις προτάσεις των δημ. συμβούλων κ.κ. Μ.Ποτουρίδη και Κ.Πουλασουχίδη. 
4.-Οτι οι κρατικοί παιδικοί σταθμοί παιδικοί που μεταβιβάσθηκαν στο Δήμο έχουν 
ελλείψεις σε προσωπικό και για να λειτουργήσουν απαιτείται η πρόσληψη 
προσωπικού. 
5.-Οτι ο Δήμος αδυνατεί ν’ αναλάβει το οικονομικό κόστος της μισθοδοσίας του 
προσωπικού που θα προσληφθεί για την κάλυψη των κενών θέσεων. 
6.-Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
7.-Τις διατάξεις της παρ. 8 του αρ. 9 του Ν.2503/97. 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Α)Απορρίπτει το σχέδιο προγραμματικής σύμβασης μεταξύ Δήμου, 
Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας και της Περιφέρειας Κ. Μακεδονίας σχετικά με 
τους όρους και τις λεπτομέρειες της επιχορήγησης των Κρατικών Παιδικών Σταθμών 
που μεταφέρθηκαν στους ΟΤΑ. 
 Β)Προτείνει την τροποποίηση της περ. 5 του άρθρου 3 των υποχρεώσεων του 
Δήμου έτσι ώστε η περιφέρεια ή το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας ν’ αναλάβουν 
την μισθοδοσία του προσωπικού που απαιτείται για τη λειτουργία του Σταθμού και 
όχι των υπηρετούντων υπαλλήλων. 



Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό 511/ 1997 
.............................................................................................................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
     
 Ι. Κουρουζίδης Ε. Παναγιωτίδης 

ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Μ. Ποτουρίδης Ο. Σιδηρόπουλος 
 Κ. Βαφείδης Ε. Σοφιανίδης 

 Α. Δελαβερίδης Δ. Ζαμάνης 
 Ε. Λελεκάκης Μ. Αδαλόγλου 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ. Πουλασουχίδης   
 Κ. Γκαβαϊσές   
 Α. Καραντουμάνης   

       ΛΕΩΝΙΔΑΣ  ΤΑΚΗΣ     
     
     
     

 
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  10-10-1997 

      Ο  Δήμαρχος   
 
 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
 
 
 


